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ســد نهرین که تأمین کننده ۵۱ درصد از آب شرب طبس 
اســت، روز های ســختی را در تابســتان پیش رو داشته و 
احتمال خارج شدن آن از مدار وجود دارد.به گزارش باشگاه 
خبرنگاران جوان، خشکســالی و بحران آب، همراه چندین 
ساله خراسان جنوبی اســت و هر سال، خبر های زیادی از 
وقوع تنش آبی در مناطق مختلف استان به گوش می رسد.

اگر چه وجود سد ها در هر منطقه ای می تواند سبب ذخیره 
آب در فصل بارش ها شــده و بــه تأمین آب در فصول گرم 
کمک کند، اما مصرف بیش از اندازه آب ســبب می شود تا 
توانی در رگ ســد ها نیز باقی نماند. نهرین یکی از سد های 
مخزنی خراســان جنوبی است که وجه تمایز آن نسبت به 
باقی ســد های استان، تأمین حدود ۵۱ درصد از آب شرب 
شهرستان طبس است؛ سایر سد های استان وظیفه تأمین 
آب شــرب را ندارند.اما این ســد به واســطه خشکسالی و 
کمبود بارش ها در ۱۴۰۰ از مدار تأمین آب شــرب خارج 
شــد و امســال نیز اگر صرفه جویی صورت نگیرد، ممکن 
اســت دوباره، خشــکی به جانش بیفتد و طبس با مشکل 

مواجه شود.
از ابتدای سال آبی جاری ۲.۷۲ میلیون مترمکعب آب وارد 
ســد نهرین طبس شده که بیش از یک میلیون مترمکعب 
از آن مربوط به ۱۴۰۲ بوده اســت.با این وجود تنها حدود 
یک چهارم ظرفیت این سد پر است و پیش بینی ها حاکی از 
این اســت که در تابستان شرایط بحرانی شود و در صورتی 
که مردم صرفه جویی نکنند، احتمال خارج شدن نهرین از 
مدار تأمین آب شرب وجود دارد.سارانی مدیر عامل شرکت 
آب منطقه ای خراســان جنوبی می گوید: حجم سد نهرین 
طبس ۴.۸۶ میلیون مترمکعب است که در سال ۱۳۸۷ به 
بهره برداری رسیده است.او افزود: ۵۱ درصد از آب این سد 
در بخش شــرب مصرف شــده و مابقی آن مربوط به سایر 
بخش ها از جمله کشــاورزی است.سارانی با اشاره به اینکه 
هم اکنون ۱.۲۵ میلیون مترمکعب آب در سد نهرین وجود 
دارد، عنوان کرد: این میزان نســبت به مدت مشابه پارسال 
۲۶ درصد کاهش دارد و هم اکنون بیش از دو سوم ظرفیت 

سد خالی است.
مدیرعامل شــرکت آب منطقه ای خراسان جنوبی تصریح 
کرد: با توجه به اینکه گرما در طبس آغاز شــده است، باید 
به مدیریــت مصرف آب توجه ویژه ای کــرد تا بتوان بهره 
برداری زیادی از آب ســد نهرین در مدت زمان طولانی تر 
داشــت.او گفت: ســد هیچگاه خالی از آب نمی شود، چون 

همواره سطح دبی پایدار و ثابت وجود دارد و آخرین سطح 
اندازه گیری شده، ۸۶ لیتر ورودی به سد در ثانیه از چشمه 
مرتضی علی است که به عنوان کمترین سطح دبی در نظر 
گرفته می شود.سارانی اظهار کرد: سطح ورودی و خروجی 
ســد یکسان است، اما میزان تحویل به بخش شرب و سایر 
بخش ها از جمله کشاورزی به ترتیب ۵۱ و ۴۹ درصد است.
مدیر عامل شــرکت آب منطقه ای خراســان جنوبی گفت: 
سد نهرین تنها ســد مخزنی در خراسان جنوبی است که 
بخشی از آب آن به حوزه شرب اختصاص پیدا می کند و به 
همین دلیل از اهمیت خاصی نسبت به بقیه سد های استان 

برخوردار است.
او ادامه داد: نکته مهم در حوزه ســد نهرین و شهر طبس 
این اســت که میزان مصرف به دلیل وجود منازل ویلایی و 
درختان خرما و نارنج بالا اســت. حجم کل سد های استان 

۷۵ میلیون مترمکعب است.
تعداد بالای مشــترکین آب در طبــس و همچنین افزوده 
شــدن تعداد دیگری به این میزان به دلیل ساخت منازل 
طرح نهضت ملی مســکن، ضرورت صرفه جویی در مصرف 
آب در طبس را دوچندان کرده و اگر مردم همکاری نکنند، 
مشکلات بیشــتر خواهد شــد.محمدزاده مدیر امور آب و 
فاضــلاب طبس در خصوص وضعیت تأمین آب شــرب و 

مصرف آب در این شهرســتان گفــت: در طبس ۲۱ هزار 
مشترک آب وجود دارند که به طور میانگین برای هر نفر در 
طول روز ۳۵۰ لیتر آب در طبس تأمین می شود.محمدزاده 
با اشــاره به تأمین بخشی از آب شرب طبس از طریق سد 
نهرین عنوان کرد: به طــور میانگین در هر ثانیه، ۳۰ لیتر 
آب از سد نهرین به تصفیه خانه منتقل شده و برای مصرف 
مشــترکین، توزیع می شود.مدیر امور آب و فاضلاب طبس 
با اشــاره به اینکه عبور از بحران خشکســالی و کمبود آب 
در این شهرستان بدون مشــارکت همگانی میسر نیست، 
تصریح کرد: یکی از مواردی که در طبس آب قابل توجهی 
را هــدر می دهد، نقص کولر های آبی اســت که باید به آن 

توجه ویژه ای کرد.
او ادامه داد: تعمیر کولر های آبی برای جلوگیری از هدررفت 
آب و آبیــاری نکردن درختان نخل و نارنج در حیاط منازل 
با آب شــرب می تواند به صرفــه جویی در آب و جلوگیری 
از هدررفت کمک کند.گردشــگر پذیر بودن شــهر طبس 
هم یکی دیگر از دلایلی اســت که باید به آن توجه داشت، 
زیرا در فصل تابســتان تعداد افراد حاضر در شــهر افزایش 
یافته و به تبع، میزان مصرف آب نیز افزایش می یابد.کاشت 
محصولاتی از قبیل برنج، خیار، گوجه یا ســایر محصولات 
آب بر نیز مصرف آب در این شهرستان را افزایش داده و اگر 

فکری به حال تأمین آب در طبس نشود، در تابستان امسال 
مشکلاتی برای شــهروندان و بخش های مختلف به وجود 
خواهد آمد.خراســان جنوبی استانی با اقلیم گرم و خشک 
اســت و طبس یکی از شهرستان هایی است که بحران آبی 
در آن وجود دارد و برای جبران آن، مســئولین امر دست 
به اجرای طرح های مختلفــی زده اند که در صورت تأمین 
اعتبار، طرح ها در ســریع ترین زمان به ســرانجام می رسد.

دوســتی مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب خراسان جنوبی 
گفت: در خراسان جنوبی، شهر طبس به عنوان شهر دارای 
طرح ویژه و اضطراری در کشــور تعریف شده و تجهیز ۷ و 
حفر ۸ حلقه چاه باید به فوریت در دســتور کار قرار گیرد 
که حداقل یک مــاه و حداکثر دو ماه آینده به بهره برداری 

می رسند.
او با بیان اینکه مهمترین تنش آبی استان مربوط به طبس 
بوده که اقدامات اضطراری در حال انجام است، افزود: برای 
اجرای طرح آبرســانی اضطراری به طبس اعتباری بالغ بر 
۸۵ میلیارد تومان در نظر گرفته شده که تاکنون ۵۰ درصد 
پیشــرفت داشــته و اجرای ۵۰ درصد مابقی آن منوط به 

تخصیص اعتبارات تکمیلی است.
دوستی ادامه داد: همچنین شرکت آب منطقه ای استان در 
طبس طرحی را برای انتقال آب از دشت فعال آن در دست 
اقدام دارد که امید اســت با اجرای این طرح ها کسری آب 
طبس در افق پنج ساله جبران و تأمین شود.از مجموع ۷۵ 
میلیون مترمکعب ظرفیت سد های خراسان جنوبی، ۴.۸۶ 
میلیون مترمکعب مربوط به سد نهرین طبس است که ۵۱ 

درصد آب شرب این شهرستان را تأمین می کند.
۲۳ آذر سال ۱۴۰۰ سد نهرین به دلیل کاهش حجم ذخیره 
و کاهــش دبی رودخانه ها از مدار تأمین آب شــرب طبس 
خارج شد و حفر چاه ها برای جبران این کمبود مورد توجه 
قرار گرفت.امسال نیز برنامه هایی برای جبران کمبود آب در 
طبس در دستور کار قرار دارد که یکی از آن ها اجرای طرح 
آبرسانی اضطراری به طبس با ۵۰ درصد پیشرفت فیزیکی 
و دیگری انتقال آب از دشت فعال طبس به این شهر است.
همــکاری همگانی برای کم کردن مصــرف آب در منازل، 
کشت نکردن محصولات پر آب بر از جمله خیار، هندوانه و 
برنج، آبیاری نکردن درختان نارنج و خرما در حیاط منازل 
با آب شــرب و همچنین بررسی کولر های آبی برای کنترل 
هدررفت آب از جمله راهکار هایی است که می تواند به پایدار 

ماندن وضعیت تأمین آب در طبس کمک کند.

امید طبس در مضیقه

نهرینهنوزهمدیارنخلونارنجراسیرابمیکند؟
موفقیت صددرصدی نسخه نویسی الکترونیکی

 در چهارمحال و بختیاری
گروه شهرســتانها - کرفســی دهکردی: مدیرکل بیمه ســلامت استان 
چهارمحال و بختیاری گفت: نسخه نویسی الکترونیکی در سطح استان صددرصد 
به صورت الکترونیک اجرایی شــده و نســخه های کاغذی جای خود را به نسخ 
الکترونیک داده اند.علیرضا اصغرزاده  اظهار داشت: نسخه نویسی الکترونیک یکی 
از ارکان مهم پرونده   ســلامت الکترونیک به حساب می آید، در این روش جلوی 
قاچاق دارو از کشور گرفته می شود و اتلاف وقت افراد کمتر است. از دیگر مزایای 
نسخه نویســی الکترونیک این است که در این روش مشکل بدخط نوشته شدن 

نسخه و مشکلات نسخه خوانی از بین می رود.
وی افزود: این طرح با موفقیت در سطح استان ۱۰۰درصد به صورت الکترونیک 
اجرایی گردیده است و نسخه های کاغذی جای خود را به نسخ الکترونیک داده اند.

بر اساس تبصره ۱۷ ماده قانون بودجه سال ۱۴۰۱ خرید خدمت صرفاً به صورت 
الکترونیک مجاز است. مدیرکل بیمه سلامت استان چهارمحال و بختیاری گفت: 
در ســال گذشــته تعداد۲ میلیون و ۱۲۱ هزار و ۳۵۱ نسخه ویزیت الکترونیک 
توســط پزشکان در اســتان چهارمحال و بختیاری صادر شد و بیش از بیش از 
یک هزار و ۴۷۷ میلیارد ریال به پزشــکان و موسســات طرف قرارداد بابت ارائه 
خدمات ســرپایی و ۲ هزار و ۴۱۰ میلیارد ریال بابت خدمات بســتری به مردم 

استان پرداخت شده است. 
وی با بیان اینکه طرح نسخه نویسی الکترونیک در استان چهارمحال و بختیاری 
از پاییز ســال ۱۳۹۷ شروع شد، تصریح کرد: طرح نسخه نویسی الکترونیک در 
اســتان به ترتیب با پزشکان بخش خصوصی مطب دار، درمانگاه های خصوصی، 
داروخانه ها و در نهایت مراکز دولتی ترویج پیدا کرد.اصغرزاده در پایان با تاکید بر 
نظارت دقیق در استان، خاطرنشان کرد: نظارت ها به صورت دقیق انجام می شود 
و سامانه ۱۶۶۶ نیز جهت دریافت گزارشات، پیشنهادات و نظرات مردم به صورت 

شبانه روزی فعال است.

سد باباحیدر با ظرفیت 14/5 میلیون لیتر ذخیره آبی
 به عنوان یکی از مطالبات مردمی

 به بهره برداری می رسد 
گروه شهرستانها – کرفسی دهکردی: اســتان چهارمحال و بختیاری بین 
دو حوزه آبی کارون و زاینده رود قرار گرفته که ۸۷ درصد زاینده رود در اســتان 
مجاور و ۱۳ درصد آن در استان می باشد و آورد آب در شرایط نرمال و پر بارش 
دو میلیارد و ۳۰۰ میلیون مترمکعب در سال پیش بینی شده است که اکنون با 
افزایش جامعه و کاهش آورد رودخانه ها روبرو هســتیم که باعث تلاطم حوزه ها 

شده است و باید وزارت نیرو عرضه و تقاضا را تنظیم کند.
مدیر عامل شرکت آب منطقه ای استان گفت: در حال حاضر رژیم بارندگی تغییر 
پیدا کرده و استان را بسیار بسیار به فقر و فلاکت انداخته بطوریکه ۵۶۰ میلیون 
مترمکعب تراز منفی آبی داشــته که باید مصارف مجوز گرفته شــده را درست 
مدیریت کنیم.فرودس کریمی افزود: دشت شهرکرد از سال ۱۳۷۰ تاکنون حدود 
۱۹ متر تراز منفی داشــته که بارش های امســال دو متر آن را جبران کرده و به 

حدود ۱۷ متر رسیده است.
مدیر عامل شــرکت آب منطقه ای استان تصریح کرد که  ۸۴ درصد از  وسعت 
چهارمحال و بختیاری کوهستانی و دارای شیب است که آب ناشی از بارش های 
باران را به استان های پایین دست هدایت می کند.این روند در شهرستان بروجن نیز 
مشهودتر از سایر نقاط استان است. وی افزود : استان در سالهای اخیر متاسفانه با 
توجه به اینکه ۱۸۴ رودخانه به طول ۳۲۰۰ کیلومتر دارد زیرساخت های مناسبی 
برای خدمات به مردم نداشته و باعث ناراحتی مردم شده است.کریمی گفت : در 
بحران آبی ســال گذشته شــهرکرد، دولت مصمم به جبران کمبودها گردید به 
گونه ای که تلاش های مختلف زیرساختی و زیربنایی برای اجرای تامین آب شرب 
در نقاط مختلف شــهرکرد انجام شــد تا مشکل تامین آب به صورت جدی رفع 
شود. و با بسیج  تمامی امکانات کشور و همزمان راه اندازی حدود چهار سامانه برای 
جایگزین کردن چشمه کوهرنگ و با فراخوان کردن تانکرهایی از سراسر کشور 
حدود ۷۰ تانکر به این استان ارسال گردید و آبرسانی سیار در محلات شهر انجام 
گرفت.وی افزود : با اضافه کردن ۱۷ حلقه چاه و اجرای ۲۰ کیلومتر لوله گذاری، 
توزیع آب معدنی در محلات شــهرکرد، نصــب پکیج کاهش گل آلودگی، تعبیه 
علمک برداشت آب از چاه های کشاورزی، اتصال خطوط آبرسانی موقت، کنترل 
کیفیت آب، آبرسانی شبانه، ایجاد حوضچه ته نشینی، فعال سازی ایستگاه تعادلی 
و افزایش ظرفیت برداشــت آب از تصفیه خانه سامان، بخشی از اقداماتی بود که 
برای رفع مشکل آب شرب شهرکرد انجام گرفت .مدیر عامل آب منطقه ای اظهار 
داشت برای جبران کمبود آب شرب در چهارمحال و بختیاری طرح های مختلفی 
دنبال شــد که  پیگیری سدهای در دســت اجرا که یکی از آنها سد باباحیدر با 
ظرفیــت ۱۴/۵ میلیون لیتر ذخیره آبی به عنوان یکی از مطالبات مردمی در این 
منطقه بود که  نزدیک به ۱۴ ســال به طول انجامیده بود و در سال گذشته کار 

آن شروع شده و تا پایان امسال به بهره برداری می رسد.

اخبار کوتاه

نصب دکل مخابراتی در محله الواج ارومیه به 
فاصلــه ۱۶ متری از مدرســه دخترانه دغدغه 
و نگرانی هــای زیادی برای ســاکنان منطقه 
بوجــود آورده که علاوه بر خطرات ناشــی از 
تشعشــعات آن بحث ناایمنــی و عدم رعایت 
قوانین هم مزید بر علت شده است.به گزارش 
ایلنا،شــرکت مخابرات آذربایجان غربی اقدام 
به جانمایــی دکل BTS همراه اول در فاصله 
۱۶ متری مدرسه دخترانه الواج کرده که این 
عمل مخابرات باعــث نگرانی ها و دغدغه های 
زیاد برای ســاکنان این منطقه شــده است.
شــرکت مخابرات اســتان هیچ اقدامی درباره 
ایجاد فاصله بین زندگی شــهری شهروندان و 
دکل  مخابراتی انجام نداده بلکه اقدام به احداث 
و جانمایی دکل  مخابراتی در نزدیکی مدرســه 
دخترانه کرده که این موضوع به وضوح زندگی 
و سلامت کودکان  و شهروندان ساکن در این 
منطقه را به مخاطره می اندازد.جمعی از مردم 
منطقه الــواج ارومیه در گفت و گو با خبرنگار 
ایلنــا، با ابراز  نگرانی از دکل در حال نصب در 
این منطقه گفتنــد: از زمانی که زمزمه نصب 
آنتن در چند قدمی خانه های ما شــنیده شده 
به هــر دری زدیم تا صدای ما را بشــنوند اما 
هیچ فایده ای نداشت. بارها گفتیم که در این 
خانه ها بعضا بیمارانی زندگی می کنند که جان 
بی دفاعشان طاقت امواج سهمگین این آنتن ها 
را در چند قدمی شــان ندارد، اما ظاهرا گوشی 

برای شــنیدن نیســت.یکی از این شهروندان 
معترض به خبرنگار ما گفت: در مجاورت منزل 
مــا دکل مخابراتی می خواهند نصب کنند که 
این موضوع همه اهالــی محله را نگران کرده 
اســت، بنده همسرم بیمار ســرطانی است و 
سالهاســت با این مریضی دســت و پنجه نرم 
می کند. مدتی است حالش روبه بهبود است که 
باشــنیدن این اتفاق دچار اضطراب و استرس 

شدیدی شده است.
سخنگوی شورای شــهر ارومیه در گفت و گو 
بــا خبرنگار ایلنا، گفت:هــر اپراتوری که قصد 
نصــب دکل موبایلی را در محدوده شــهری 
دارد بایســتی با مراجعه بــه واحد مربوطه در 
شــهرداری اقدام به اخذ مجوز و تعهد کتبی و 
محضری نسبت به رعایت حد مجاز حریم کند 
که در این مورد با توجه به بررسی های صورت 
گرفته تا کنون اپراتور مجوزی نگرفته اســت.
علی مصطفی زاده با اشاره به اینکه اولویت اول 
شهرداری ســلامت مردم است گفت: با توجه 
اینکــه نصب دکل مخابراتــی در منطقه الواج 
خلاف آیین نامه های زیستی انجام شده است 
در این راستا شهرداری ارومیه اجازه نصب دکل 
را به شــرکت مخابرات نداده و برخی از اقلام 
دکل توقیــف و در انبار شــهرداری نگهداری 
می شود.وی افزود: این  اقدام شرکت مخابرات 
استان  بدون رضایت شهرداری ارومیه و بدون 
کسب مجوز و استعلام های لازم انجام شده و 

خلاف قانون است.مصطفی زاده ادامه داد: پی 
ریزی نصب این دکل بدون رعایت قوانین آیین 
نامه های محیط زیست در نزدیک مدرسه انجام 
شــده اســت و این اقدام طبق آیین نامه های 
محیط زیست بایســتی به فاصله ۵۰ متری از 
مدرسه انجام شود که این مهم توسط شرکت 

مخابرات رعایت نشده است.
رئیس اداره محیط زیست ارومیه در گفت و گو 
با خبرنگار ایلنا، با بیان اینکه بر اساس ماده ۱۱ 
قانون هوای پاک و ضوابط زیست محیطی هر 
واحدی برای تملک سرمایه گذاری می بایست 
از محیــط زیســت اقدام به اخــذ مجوز کند 
گفت:در این مورد شرکت مخابرات آذربایجان 
غربی هیچ گونه مجوزی کســب نکرده است.
مختار خانی ادامه داد: بــه رغم پیگیری های 
متعدد از شرکت مخابرات استان و شهرستان 
ارومیه در رابطه با نوع دکل تاکنون جوابیه ای 
از این شرکت به محیط زیست ارائه نشده است.
رئیس محیط زیست ارومیه افزود: با پیگیری از  
شــهرداری ارومیه نوع دکل مشخص شد و بنا 
بر دســتور العمل های محیط زیست این نوع 
دکل ها باید ۱۰۰ متــر از مدارس و خانه های 
مسکونی فاصله داشته باشند که مخابرات این 
دســتور العمل را رعایت نکرده است.خانی با 
بیان اینکه تخلف شرکت مخابرات به دادستانی 
و مخابرات اعلام شــده اســت گفت: محیط 
زیست کشور نیز اقدام به مکاتبه  با دادستانی 

اســتان در جهت جمع آوری این دکل کرده 
اســت.وی با بیان اینکه سلامت دانش آموزان 
و شــهروندان از اهمیت بالایی برخوردار است 
گفت: بنابراین محیط زیســت اصرار به جمع 
آوری تجهیــزات نصــب دکل در این منطقه 
است.رئیس اداره محیط زیست ارومیه درباره  
نگرانــی مردم این منطقــه از این موضوع که 

ممکن اســت در گیر ودار بوروکراسی ادارات 
مختلف، مخابــرات دکل را نصب کند، گفت: 
در این مــورد هیچ نگرانی وجــود ندارد چرا 
که اگراپراتور برابر قانون عمل نکرده باشــد و 
بدون رعایت حد مجاز حریم اقدام کرده باشد 
محیط زیست محکم ورود می کند و نسبت به 

برچیدن دکل اقدام می کند.

شــش گانه  شهرســتان های  از  کهگیلویــه 
گرمسیری استان کهگیلویه و بویراحمد به شمار 
می رود که شهر دهدشت مرکز این شهرستان 
با مشــکلات فراوانی در حوزه هــای مختلف 
بویژه آســیب های اجتماعی و اقتصادی دست 
و پنجــه نرم می کند کــه خانواده ها مجبورند 
حتــی فرزندان دانش آموز خود را هم به ناچار 
از رفتن بــه کلاس درس بازدارند و آنها را به 
کار در مزارع گوجه در شهرســتان ها و استان 
همجوارشان حوزستان راهی کنند.به گزارش 
ایلنا از یاسوج، از مجموع دانش آموزان استان 
کهگیلویه و بویراحمــد، ۴۹ درصد دختران و 
۵۱ درصد را پسران تشکیل داده و هم اکنون 
بیش از سه هزار واحد آموزشی در این استان 
وجود دارد. از ۱۷۲ هزار دانش آموز در استان، 
۶۶ درصد شهری و ۳۴ درصد روستایی بوده و 
البته ۸۰۰ مدرســه در این استان کمتر از ۱۰ 

نفر دانش آموز دارد.
مهاجرت خانواده ها از شهرستان کهگیلویه بنا 
بدلایل متعدد به ویــژه به دلیل نرخ صعودی 
بیکاری به سمت شهرهای یاسوج مرکز استان و 
بهبهان در استان خوزستان بسیار نگران کننده 
و با نگاهی اجمالی به خوبی می توان گفت که 
این شــهر در حال خالی شدن از سکنه است. 

از سویی مهاجرت خانواده های بی بضاعت که 
به ناچار  باید از مناطق محرومی چون چاروسا، 
جاورده، قلعه رئیسی، دیشموک، دشمن زیاری 
و سایر روستاهای حاشیه ای به شهر دهدشت 
مرکز شهرســتان کهگیلویــه مهاجرت کنند 
مشــکلات دوچندانی را برای این شهرســتان 
تمدن ســاز به دنبال آورده اســت.یک کارگر 
گوجه چین در دشــت لیشتر گچساران گفت: 
به دلیل مشکلات فراوانی که داریم الان تعداد 
زیادی از مــردان و زنان دهدشــت در مزارع 
گوجه دشت لیشــتر گچساران مشغول به کار 
هستند.وی گفت: بســیاری از زنان، مردان و 
دختران دانش آموز حاشــیه شهر دهدشت با 
شرایط نامســاعدی برای گوجه چینی به این 

منطقه می آیند.
خانمی که با دختر نوجوان خود از روســتاهای 
محدوده دهدشت برای گوجه چینی به دشت 
لیشــتر گچساران آمده است نیز به ایلنا گفت: 
روزانه حــدود ۲۰۰ هزار تومان به ما می دهند 
کــه بخش زیادی از آن صرف هزینه های رفت 
و آمدمان می شود و البته ساعت شروع کارمان 
در ایــن مزارع از هفت صبح تا شــش غروب 
است.«مهین«، تاکید می کند مجبور است برای 
تامین هزینه های خانواده با همراهی دخترانش 

به گوجه چینی و کارگــری روی آورد.وی در 
حالیکه اشــک در چشمانش حدقه زده است، 
ادامه می دهد: دخترم »یســنا« کلاس پنجم 
ابتدایی و در یکی از مدارس نزدیک دهدشت 
درس می خواند و از پنج روز کلاس، سه روز با 
من می آید تا بتوانیم با گوجه چینی هزینه های 
زندگی مان را تامین کنیم.این مادر سختکوش 
می گوید که سرپرست خانواده است و قرار است 
به زودی » یلدا« دختر دیگرش که کلاس اول 
راهنمایی است را نیز برای کار به مزارع گوجه 

دشت لیشتر گچساران بیاورد.
فریــدون فاطمی رئیــس آمــوزش و پرورش 
شهرســتان کهگیلویه، تعداد دانــش آموزان 
مــدارس ایــن شهرســتان را ۲۱ هــزار نفر 
عنوان می کند و تعداد مدارس کانکســی این 
شهرستان را ۱۷ مدرسه برشــمرد.وی تعداد 
مدارس دونوبتی نا ایمن شهرستان کهگیلویه 
را ۱۵ مدرســه ذکر و گفت: فضاهای آموزشی 
چند مدرسه متوســطه اول دخترانه در شهر 
دهدشت نیز نگران کننده است.رئیس آموزش 
و پرورش شهرستان کهگیلویه با تاکید براینکه 
نامطلوب بودن فضای آموزشی پیامدها و اثرات 
آسیب زایی بر دانش آموزان دارد، خاطرنشان 
کرد: تخریب و بازســازی این مدارس ناایمن 

ضروری است.
فاطمی به ایلنا از یاسوج گفت: به عنوان نمونه 
روســتای »دَرِه لوََک« نزدیک شهر دهدشت 
بدلیل مهاجرپذیر بودن دارای فضای آموزشی 
سه کلاســه برای ۸۰ دانش آموز دختر و پسر 
است و کلاس های درس این مدرسه به صورت 
۲ نوبتــه برگــزار می شــود.فاطمی، وضعیت 
اقتصادی حاکم بر تعداد زیادی از خانواده های 
دانش آموزان روستایی و حاشیه شهر دهدشت 
را نگران کننده خواند و افزود: بنظر میرســد 
باید اعتبــارات ویژه ای جهــت تهیه و تدوین 
پیوســت های فرهنگــی و اقتصــادی در این 

مناطق تخصیص داده شــود تا شاهد کمرنگ 
شدن مشکلات کنونی در این مناطق باشیم.

وی گفت: لازمه حل مشکلات این خانواده ها، 
مشــارکت تمامی نهادها در حوزه های مختلف 
بویژه حوزه اشــتغالزایی و تامین شغل پایدار 
است.رئیس آموزش و پرورش کهگیلویه افزود: 
اگر مشــاغل پایدار در حاشیه شهر دهدشت و 
یا روستاهای حومه این شهر برای افراد جویای 
کار فراهــم شــود به طورحتم رونــق تولید و 
رفع مشــکلات بیکاری و کاهش آســیب های 
اجتماعی را بدنبال خواهد داشــت.امام جمعه 
شهرســتان کهگیلویه هم با انتقاد از روند روبه 
گسترش بیکاری و آسیب های اجتماعی در این 
شهرستان، بهره برداری از برخی پروژه های زیر 
ساختی نظیر ســدهای آبریز و بالیاب را برای 
پایــان دادن به آمارهای صعــودی بیکاری و 
آســیب های اجتماعی بســیار ضروری خواند.

علی وحدانی فر  در گفت و گو با ایلنا از یاسوج 
گفت: اگر ســد بالیاب در دیشــموک احداث 
می شــد جوانان این مرز و بــوم لازم نبود در 
گرمای طاقت فرسای عسلویه کارگری کنند.
وی افزود: مســئولان ارشد استان کهگیلویه و 
بویراحمد را دعوت می کنم ساعت پنج صبح در 
گردنه رَواق دهدشت، زنان، دختران کم سن و 
ســال، مادران مُسن و جوانانی که برای گوجه 
چینی راهی شهرستان های همجوار می شوند 
را ببینند.امام جمعه شهرستان کهگیلویه تاکید 
کرد: اگر مســئولان در این شهرســتان ایحاد 
شغل می کردند اکنون زنان و دختران کم سن 
و سال ما بجای گوجه چینی در شهرستان های 
بهبهان و گچســاران در روســتاهای کلاچو، 

چنگلوا و سوق به کار مشغول می شدند. 
وحدانــی فــر افــزود: شهرســتان کهگیلویه 
ظرفیت هــای زیــادی دارد که بتوانــد گره از 
مشکلات بیکاری جوانان این شهرستان برَدارد 
و با برنامه ریزی و اســتفاده از این ظرفیت های 

بزرگ از جمله زمین های کشاورزی حاصلخیر، 
می توان رونق اقتصادی، شغل و درآمد پایدار را 
برای جوانان، مردان و زنان این دیار به ارمغان 
آورد.وی از اینکه برخی از دختران دانش آموز 
مقاطع ابتدایی و راهنمایی دهدشــت در کنار 
خانواده های شــان به اجبار در  مزارع بهبهان و 
گچساران گوجه چینی می کنند اظهار نگرانی 
و تاسف کرد.عضو شــورای شهر دهدشت هم 
روایتی تلــخ از گوجه چینی برخی از دختران 
کم ســن و سال دانش آموز این شهر در مزارع 
گوجه داران بهبهانی و گچسارانی بر زبان راند.
محمد آرانپور در گفت و گو با ایلنا از یاســوج 
می گویــد: بارها دیده ایم کــه برخی از دانش 
آموزان مدارس ابتدایی شهر دهدشت از مدرسه 
و کلاس درس غیبــت می کننــد تا به گوجه 
چینی در مزارع گچساران و بهبهان بپردازند.او 
با روایت تلخ خود از بازدیدهای آموزشی اش از 
مدارس حاشیه شهر دهدشت مرکز شهرستان 
کهگیلویه گفت: برای بازدید به مدرســه ای در 
حوالی شهر دهدشت رفتم اما دیدم که نیمی از 
دانش آمــوزان کلاس پنجــم ابتدایی غایب 
هســتند.آرانپور افزود: وقتی از مدیر مدرســه  
سئوال کردم چرا دانش آموزان غایب هستند؟ 
گفت دانش آمــوزان کلاس پنجم برای گوجه 
چینی به شهرهای همجوار رفتند.نائب رئیس 
شورای اسلامی شهر دهدشت مرکز شهرستان 
کهگیلویه با بیان اینکه از آنچه آن خانم مدیر 
گفت شرمنده شــدم، خاطرنشــان کرد: اگر 
همین روند ادامه پیدا کند به طورحتم در سال 
تحصیلی آینده، مدارس و مدیران این مدارس 
با مشــکلات جدی مواجه خواهند بود.آرانپور  
خاطرنشان کرد: شایسته نیست دانش آموزان 
دختر دهدشتی و البته کهگیلویه ای، به جای 
حاضر شدن در کلاس درس و بدست گرفتن 
برگه های امتحان، در مزارع  گوجه، سبدهای 

گوجه چینی بدست بگیرند.

نگرانی شهروندان ارومیه از نصب دکل مخابراتی در نزدیکی یک مدرسه دخترانه

مخابرات برای نصب دکل مجوز نگرفته است

دانش آموزان دهدشتی بجای برگه های امتحان، در مزارع سبدهای گوجه چینی به دست می گیرند

غیبت از مدرسه برای حضور در مزارع برای کار

آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمان های فاقد سند رسمی حوزه ثبتی نوشهر

نظر به دســتور مواد ۱ و ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ســاختمان های فاقد سند 
رســمی مصوب ۱۳۹۰/۹/۲۰ املاک متقاضیانی که در هیات موضوع ماده یک قانون مذکور 
مستقر در واحد ثبتی نوشهر مورد رسیدگی و تصرفات مالکانه و بلامعارض آنان محرز و رای 

لازم صادر گردیده جهت اطلاع عموم به شرح ذیل آگهی می گردد.
املاک متقاضیان واقع در قریه ونوش  پلاک۵۸  اصلی بخش۶ قشلاقی

۸۵۳  فرعی اقا خانم طاهره زرگرونوش فرزند ابوالقاسم   نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین 
با بنای احداثی کاربری مســکونی به مســاحت ۴۷۸.۳ متر مربع خریداری بدون واسطه با 

واسطه از احمد البا  
لذا به موجب ماده ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمان های فاقد سند 
رســمی و ماده ۱۳ آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبــت به فاصله ۱۵ روز از طریق این 
روزنامه محلی / کثیر الانتشــار در شهرها منتشر و در روســتاها علاوه بر انتشار آگهی رای 
هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از 
تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به 
اداره ثبت محل وقوع ملک تســلیم و رسید اخذ نمایند معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ 
تســلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم 
دادخواســت به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه 
حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض 
گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند 
مالکیت  می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. بدیهی است 
برابر ماده ۱۳ آئین نامه مذکور در مورد قسمتی از املاکی که قبلا اظهار نامه ثبتی پذیرفته 
نشــده واحد ثبتی با رای هیات پس از تنظیــم اظهارنامه حاوی تحدید ،حدود مراتب را در 
اولین آگهی نوبتی و تحدید حدود به صورت همزمان به اطلاع عموم  می رســاند و نسبت به 
املاک در جریان ثبت و فاقد سابقه تحدید حدود واحد ثبتی آگهی تحدید حدود را به صورت 

اختصاصی منتشر  می نماید.
م الف ۱۴۸۷۴۷۴
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آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی
 و ساختمان های فاقد سند رسمی حوزه ثبتی قائم شهر

نظر به دســتور مواد ۱ و ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ســاختمان های فاقد سند رسمی مصوب 
۱۳۹۰/۹/۲۰ امــلاک متقاضیانی که در هیات موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی قائم 
شهر مورد رسیدگی و تصرفات مالکانه معارض آنان محرز و رای لازم صادر گردیده جهت اطلاع عموم به 

شرح ذیل آگهی می گردد:
املاک متقاضیان واقع در قریه درزیکلا پلاک ۲۰ اصلی بخش ۱۶

۲۱۴۲ فرعی بنام آقای کیانوش شــهابی نسبت به ششــدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
اســت که میزان به مساحت ۱۰۶.۰۷ متر مربع خریداری مع الواســطه از آقای پرهام داودی بند افروزی 

مالک رسمی 
 لذا به موجب ماده ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمان های فاقد سند رسمی و ماده 
۱۳ آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز از طریق این روزنامه محلی / کثیر الانتشار در 
شهرها منتشر و در روستاها علاوه بر انتشار آگهی رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای 
اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا 
دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تســلیم و رسید اخذ نمایند. معترض باید ظرف یک 
ماه از تاریخ تســلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم 
دادخواســت به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی 
دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست به 
دادگاه عمومی محل ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت مینماید و صدور سند مالکیت مانع 

از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. م الف ۱۴۹۸۴2۸
 تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴02/02/30

تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴02/03/۱6
مرتضی قاسم پور
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان قائم شهر


